
 

Reģ. Nr. 40900036310, Rīgas iela 2, Daugavpils, LV-5401, tālr. 65422238,  e-pasts pasts@augsdaugavasnovads.lv, 
www.augsdaugavasnovads.lv 

 

 

 

 

Augšdaugavas novada pašvaldība 
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ATTĪSTĪBAS KOMITEJAS 

SĒDES PROTOKOLS  

 

Daugavpilī 
 
 

2023.gada 19.janvārī         Nr.19 
 
Komitejas atklāta sēde sasaukta plkst. 13.30, Dvietes senlejas informācijas centrā, “Gulbji”, 
Putnu sala, Bebrenes pagasts  
Sēde atklāta plkst. 13.30. 

 

Sēdi vada: Vitālijs Aizbalts, attīstības komitejas priekšsēdētājs 
Sēdi protokolē: Rita Jankovska, Kancelejas Protokolu daļas vadītāja  
 
Sēdē piedalās: 

 komitejas locekļi: 
Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Maigurs Krievāns, Pāvils Kveders, Reinis Līcis, 
Aleksejs Mackevičs, Dzintars Pabērzs 
 

 novada pašvaldības domes deputāti: 
Gunta Okmane, Aivars Rasčevskis, Regīna Tamane 
 

 novada pašvaldības centrālās administrācijas darbinieki: 
Dainis Bitiņš, Pēteris Dzalbe, Guntis Kaminskis, Ināra Natarova  

 
 Valsts sabiedrības ar ierobežotu atbildību "Latvijas Radio" Ziņu dienesta 

korespondente Silvija Smagare 
 
Sēdē nepiedalās komitejas loceklis Arvīds Kucins - pilda citus pamatdarba pienākumus. 

 

 

DARBA KĀRTĪBA 
 

1.  Informācija par Dvietes palieni 
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Uzstājās: 
 
Vitālijs Aizbalts, komitejas priekšsēdētājs, piedāvā papildināt attīstības komitejas 

sēdes darba kārtību ar vienu papildjautājumiem un izskatīt to kā attīstības komitejas sēdes 
darba kārtības pirmo jautājumu. 

 
Augšdaugavas novada pašvaldības domes attīstības komiteja, balsojot ar 8 balsīm par 

(Vitālijs Aizbalts, Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Maigurs Krievāns, Pāvils Kveders, 
Reinis Līcis, Aleksejs Mackevičs, Dzintars Pabērzs), pret – nav, atturas – nav, nolemj: 

 
Papildināt attīstības komitejas sēdes darba kārtību ar vienu papildjautājumu un 

izskatīt to kā attīstības komitejas sēdes darba kārtības pirmo jautājumu: 
 

1. Par izstāšanos no biedrības “Ezeru zeme” Ināra Natarova – 
Augšdaugavas novada 

pašvaldības 
izpilddirektora 

1.vietniece 

 
 

1. 
 

Par izstāšanos no biedrības “Ezeru zeme” 
____________________________________________________________________ 

(Ināra Natarova, Vitālijs Aizbalts) 
  

Augšdaugavas novada pašvaldības domes attīstības komiteja, balsojot ar 8 balsīm par 
(Vitālijs Aizbalts, Jānis Belkovskis, Viktors Jasiņavičs, Maigurs Krievāns, Pāvils Kveders, 
Reinis Līcis, Aleksejs Mackevičs, Dzintars Pabērzs), pret – nav, atturas – nav, nolemj: 
 

1. Akceptēt un iesniegt novada pašvaldības domei izskatīšanai lēmuma projektu “Par 
izstāšanos no biedrības “Ezeru zeme””. 

2. Uzdot domes sēdē par doto jautājumu ziņot Vitai Rūtiņai, Attīstības pārvaldes 
vadītājai. 

 
2. 
 

Informācija par Dvietes palieni 
____________________________________________________________________ 

(Benita Štrausa, Maigurs Krievāns, Aivars Rasčevskis, Viktors Jasiņavičs,  
Ināra Natarova, Vitālijs Aizbalts)  

 
Uzstājās: 
 

Benita Štrausa, Bebrenes pagasta pārvaldes vadītāja, biedrības "Dvietes Senlejas 
pagastu apvienība" pārstāve, iepazīstina ar dabas parka “Dvietes paliena” teritoriju, darbību 
un sniedz prezentāciju. Stāsta, ka Dabas parks "Dvietes paliene" ir izvietots gan 
Augšdaugavas novadā – Bebrenes, Dvietes, Pilskalnes pagasti -, gan Jēkabpils novadā – 
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Rubenes pagastā. Tas ir viens no lielākajiem un labāk saglabātajiem dabisko upju palieņu 
paraugiem Latvijā un Eiropā, kas izveidots 2004.gadā 4989 ha platībā un iekļauts Eiropas 
nozīmes īpašo aizsargājamo dabas teritoriju sarakstā. Informē arī par Dvietes palienes dabas 
vērtībām, par īpaši aizsargājamajām augu sugām, dzīvnieku sugām, biotopiem, kā arī par 
kultūrvēsturiskajām vērtībām. Stāsta par šajos gados paveiktajiem darbiem, par 
realizētajiem projektiem. Uzsver, ka projekta ietvaros sasniegtos rezultātus jāuztur līdz 
2035.gadam. Taču ir virkne problēmu, kuras ir jārisina gan ar zemju īpašniekiem, gan 
pašvaldību, gan valsts institūcijām. Problēmas ar tiesisko regulējumu valsts līmenī – palieņu 
dabiskai noganīšanai paredzēto liellopu un zirgu attiecināšana Pārtikas veterinārā dienesta 
prasībām. Privāto zemju īpašnieku skaits palienes iežogotajās teritorijās rada lielus riskus 
dabai draudzīgai saimniekošanai nākotnē – kārtējais zemes īpašnieks vēlas pārdot savu 
zemes īpašumu 20 ha platībā. Būtu labi, ja to nopirktu pašvaldība vai valsts, tad varētu 
vienoties par šīs zemes nomu. Tāpat arī cilvēkresursu trūkums daba parka uzturēšanai un 
attīstībai, jo nav algoto darbinieku, ir tikai brīvprātīgo darbs. 

 
Vitālijs Aizbalts, attīstības komitejas priekšsēdētājs, lūdz Bebrenes pagasta pārvaldes 

vadītāju, biedrības "Dvietes Senlejas pagastu apvienība" pārstāvi Benitu Štrausu visus 
problemātiskos jautājumus izklāstīt uz papīra un iesniegt pašvaldībā. 
 

Augšdaugavas novada pašvaldības domes attīstības komiteja nolemj: 
 
Pieņemt zināšanai sniegto informāciju par Dvietes palieni. 

 
Pielikumā: prezentācija par dabas parku “Dvietes paliene” uz 52 lp. 1 eks. 
 
 
 

Sēdes slēgta plkst. 15.30. 
 

 
 

Augšdaugavas novada pašvaldības  
domes attīstības komitejas  
priekšsēdētājs Vitālijs Aizbalts   
 
 
Kancelejas Protokolu daļas 
Vadītāja        Rita Jankovska 


